

## قرارات اجتماع الجمعية العامة غير العادية لمصرف الريان

- 1- وافقت الجمعية العامة غير العادية على الاندماج المقترح بين مصرف الريان وبنك الخليج التجاري (الخليجي) ش.م.ق.ع. ("بنك الخليجي") عن طريق ضم مصرف الريان لبنك الخليجي المقرر إجراؤه بموجب أحكام المادة رقم 278 من قانون الشركات رقم 11 لسنة الخليجي المقرر إقانون الشركات") والمادة 161(2) بإصدار قانون مصرف قطر المركزي وتنظيم المؤسسات المالية رقم 13 لسنة 2012 والتي بموجبها سيكون مصرف الريان هو الكيان الباقي بعد إتمام الاندماج. سيتم إتمام الاندماج من خلال إصدار أسهم جديدة في مصرف الريان لصالح مساهمي بنك الخليجي على أساس استلام مساهمي بنك الخليجي مصرف الريان المهم مصرف الريان الجديدة مقابل كل سهم واحد في بنك الخليجي ("نسبة التبادل")، وذلك بعد الحصول على جميع الموافقات التنظيمية وتحقيق الشروط المسبقة الموضحة في اتفاقية الاندماج المؤرخة 7 يناير 2021 بين مصرف الريان وبنك الخليجي ("اتفاقية الاندماج").
- 2- وافقت الجمعية العامة غير العادية على تقرير التقييم المعد من قبل الاستشاريين كي بي أم جي (KPMG) والمنتهي إلى إصدار أسهم جديدة في مصرف الريان لصالح مساهمي بنك الخليجي على أساس استلام مساهمي بنك الخليجي 0.50 سهم من أسهم مصرف الريان الجديدة مقابل كل سهم واحد في بنك الخليجي ("نسبة التبادل").
  - 3- وافقت الجمعية العامة عير العادية على ملخصُ اتفاقية الاندماج.
- 4- وافقت الجمعية العامة غير العادية على زيادة رأس المال المدفوع والمصدر لمصرف الريان بمقدار 1.8 مليار ريال قطري من 7.5 مليار ريال قطري إلى 9.3 مليار ريال قطري وفقًا لشروط وأحكام اتفاقية الاندماج وذلك بداية من تاريخ نفاذ الاندماج.
  - 5- وافقت الجمعية العامة غير العادية على قائمة أعضاء مجلس الإدارة للكيان المدمج بين مصرف الريان وبنك الخليجي وفقاً لكتاب مصرف قطر المركزي المؤرخ في 12 يوليو 2021.
    - 6- وافقت الجمعية العامة غير العادية على تعديل المادة 23 من النظام الأساسي لمصرف الريان لزيادة عدد أعضاء مجلس إدارة مصرف الريان من 9 إلى 11 عضواً.
  - 7- وافقت الجمعية العامة غير العادية على التعديلات الإضافية لنظام مصرف الريان الأساسي على النحو المنشور على موقع مصرف الريان بهدف تحديث النظام الأساسي ، وتشمل التعديلات ما يلي:
    - المادة 1: حذف تعريف اللجنة التأسيسية وإضافة تعريف العضو المستقل.
      - المادة 2: إضافة
      - المادة 4: إضافة على أغراض المصرف (بند (13-1-4).
        - المادة 7: تعديل على رأس المال
          - المادة 8: الاكتتاب برأس المال

حذف الفقرة أولاً وثانياً ، وتعديل الفقرة ثالثاً كالآتي :

وفقاً لأحكام المادة (7) من قانون الاستثمار رقم (1) لسنة 2019، وبموجب قرار مجلس الوزراء الصادر بتاريخ 2021/8/18 ، فقد حدد سقف مساهمة غير القطريين في إجمالي رأسمال مصرف الريان لتصل إلى نسبة 100% ، مع مراعاة الحصول على موافقات الجهات الإشرافية .

- المادة 9: طرح الأسهم في السوق (حذف).
  - المادة 10: شهادات الأسهم (حذف)
  - المادة 11: تسديد باقي قيمة الأسهم (حذف)
- المادة 12: التخلف عن الوفاء بباقي قيمة الأسهم (حذف)
  - المادة 13: ملكية الأسهم (حذف البند الأول)
  - المادة 18: زيادة رأس المال البند الرابع (تعديل)
    - المادة 21: السندات والصكوك (تعديل)
    - المادة 26: انتخاب الرئيس ونائبه (تعديل)
- المادة 45: تعيين هيئة الرقابة الشرعية (حذف جزء خاص بالمجلس الأول)
  - المادة 47: الجمعية التأسيسية (حذف)
  - المادة 56: انتخاب أعضاء مجلس الإدارة (تعديل)
    - المادة 70: مصاريف التأسيس (حذف)
- 8- وافقت الجمعية العامة غير العادية على (أ) اعتماد برنامج السندات المتوسطة الأجل باليورو بقيمة 2,500,000,000 دولار أمريكي الخاص ببنك الخليجي، بما في ذلك إنشاء وتعديل شروطه والوثائق الأخرى ذات الصلة لتحويل هذا البرنامج إلى برنامج متوافق مع الشريعة الإسلامية، ونقل الضامن من بنك الخليجي إلى مصرف الريان، وتولي مصرف الريان للالتزامات الناشئة بموجب هذا البرنامج والتعديلات الضرورية الأخرى؛ أو (ب) الموافقة على اعتماد برنامج السندات المتوسطة الأجل باليورو بقيمة 2,500,000,000 دولار أمريكي الخاص ببنك الخليجي في إطار برنامج الصكوك الحالي لمصرف الريان.
- 9- وافقت الجمعية العامة غير العادية على اعتماد برنامج شهادة الإيداع والأوراق التجارية بقيمة 1,000,000,000 دولار أمريكي الخاص ببنك الخليجي، بما في ذلك إنشاء وتعديل شروطه والوثائق الأخرى ذات الصلة لتحويل هذا البرنامج إلى برنامج متوافق مع الشريعة الإسلامية، ونقل الضامن من بنك الخليجي إلى مصرف الريان، وتولي مصرف الريان للالتزامات الناشئة بموجب هذا البرنامج والتعديلات الضرورية الأخرى.
- 10- وافقت الجمعية العامة غير العادية على تولي مصرف الريان لالتزامات بنك الخليجي (مع إجراء التعديلات اللازمة للشروط إذا لزم الأمر) الناشئة بموجب:
- أ- ترتيبات التحوط المبرمة مع جي بي مورغان سيكيوريتيز بي إل سي في 13 فبراير 2020؛
- ب- تسهيلات قروض الأجل بقيمة 120,000,000 دولار أمريكي وتسهيلات تجارية بقيمة 05,000,000 دولار أمريكي متاحة من المؤسسة العربية المصرفية والبنك الصناعي التجاري الصيني في 2017 و 2019 على التوالي.

- 11- وافقت الجمعية العامة غير العادية على تفويض مجلس إدارة مصرف الريان، أو أي شخص يتم تفويضه من قبل مجلس إدارة مصرف الريان للقيام بما يلى:
- أ- اعتماد أي قرارات أو اتخاذ أي إجراءات قد تكون لازمة لتنفيذ أي من أو كافة القرارات المذكورة أعلاه، على سبيل المثال لا الحصر، تقديم طلبات للحصول على الموافقات اللازمة من مصرف قطر المركزي وهيئة قطر للأسواق المالية و/أو وزارة التجارة والصناعة لإتمام وإعلان الاندماج بين مصرف الريان وبنك الخليجي، ولزيادة رأس مال مصرف الريان وتعديل نظامه الأساسي والحضور أمام وزارة العدل ووزارة التجارة والصناعة وأي سلطة مختصة أخرى في دولة قطر وتقديم و/أو التوقيع على أي مستندات ضرورية لإنفاذ تلك التعديلات؛
- ب- تعيين وكيل صرف لتسهيل عملية إصدار أسهم مصرف الريان الجديدة وفقًا لنسبة التبادل ولتحويل أسهم مجموعة بنك الخليجي إلى مصرف الريان؛
- ج- تقديم جميع المستندات والطلبات المطلوبة إلى بورصة قطر لإدراج أسهم مصرف الريان الجديدة في بورصة قطر؛ و
  - د- التوقيع على أي وثائق واتفاقيات وطلبات تتعلق بما ورد أعلاه.



## Resolutions of the Extra-Ordinary General Assembly of Masraf Al Rayan

## **5 October 2021**

- 1. The Extra-Ordinary General Assembly approved the proposed merger of Masraf Al Rayan ("MAR") and Al Khalij Commercial Bank (Al khaliji) P.Q.S.C. ("AK") (the "Merger") by way of absorption to be effected pursuant to Article 278 of the Commercial Companies Law Number 11 of 2015 (the "Commercial Companies Law") and Article 161(2) of Law Number 13 of 2012 issuing the Qatar Central Bank Law and Regulation of Financial Institutions (the "QCB Law"), whereby MAR shall be the surviving entity following completion. The Merger shall be completed through the issuance of new shares in MAR to AK's shareholders on the basis of such shareholders receiving 0.50 MAR shares for every 1 share in AK (the "Exchange Ratio"), subject to obtaining all regulatory approvals and fulfilling all the conditions set out in the merger agreement dated 7 January 2021 made between MAR and AK (the "Merger Agreement");
- 2. The Extra-Ordinary General Assembly approved the evaluation report prepared by KPMG which has led to the issuance of new shares in ("MAR") for the benefit of Al Khaliji shareholders on the basis that they will be receiving 0.50 of Masraf Al Rayan shares for every share in Al Khaliji Bank ("the Exchange Ratio")
- 3. The Extra-Ordinary General Assembly approved the summary of the Merger Agreement.
- 4. The Extra-Ordinary General Assembly approved the increase of MAR's authorised and paid up share capital by QAR 1.8 billion from QAR 7.5 billion to QAR 9.3 billion, subject to the terms and conditions of the Merger Agreement from the date the Merger becomes effective.
- 5. The Extra-Ordinary General Assembly approved the list of Board Directors of the merged entity between ("MAR") and ("AK"), according to Qatar Central Bank's letter dated 12 July 2021.
- 6. The Extra-Ordinary General Assembly approved the amendment of Article 23 of the Articles of Association of MAR to increase the number of members of the Board from 9 members to 11 members,

- 7. The Extra-Ordinary General Assembly approved the additional amendments to MAR's Articles of Association as published on the website of MAR with the aim of updating the Articles of Association. These amendments include the following:
  - Article (1): Deleting the definition of the Founding Committee and adding the definition of Independent Board Member;
  - Article (2): Addition;
  - Article (4): Adding Article (4-1-13) to the Objects of the Bank;
  - Article (7): Amending the amount of the Capital;
  - Article (8): Subscription in the Capital

Item (first) and (second) to be deleted. Item (third) to be amended as the following:

In accordance with the provisions of Article 7 of the Investment Act No. (1) of 2019, and under the Cabinet's decision of 18 August 2021, the ceiling of non-Qatari contribution to Masraf Al Rayan's total capital has been set to reach 100% taking into account the approvals of the supervisory authorities.

- Article (9): Listing of the Shares in the Market (Deletion);
- Article (10): Shares Certificates (Deletion);
- Article (11): Payment of the Balance of the Share Value (Deletion);
- Article (12): Failure to Pay the Balance of the Share Value (Deletion);
- Article (13): Ownership of Shares (Deletion of the first item);
- Article (18): Increase of Capital (Amendment);
- Article (21): Debentures (Sukuk) (Amendment);
- Article (26): Election of Chairman and Deputy Chairman (Amendment);
- Article (45): Appointment of Shari'ah Supervisory Board (Deletion of the section that relates to the First Shari'ah Supervisory Board);
- Article (47): Constitutive General Assembly Meeting (Deletion);
- Article (56): Electing the Board Directors (Amendment); and
- Article (70): Establishment Expenses (Deletion).
- 8. The Extra-Ordinary General Assembly approved the adoption of: (a) AK's USD2,500,000,000 Euro Medium Term Note Programme, including creating and amending its terms and other related documentation so as to convert this into a Shari'ah compliant programme, and transfer of the guarantor from AK to MAR. The assumption by MAR of the liabilities arising under such programme and other

necessary amendments; or (b) to approve AK's USD2,500,000,000 Euro Medium Term Note Programme under MAR's existing Sukuk programme.

- 9. The Extra-Ordinary General Assembly approved the adoption of AK's USD1,000,000,000 commercial paper and certificate of deposit programme, including creating and amending its terms and other related documentation so as to convert this into a Shari'ah compliant programme, the transfer of the guarantor from AK to MAR, and the assumption by MAR of the liabilities arising under such programme and any other necessary amendments.
- 10. The Extra-Ordinary General Assembly approved MAR's assumption of the liabilities (with necessary amendments of terms where ever needed) of AK arising under:
  - A. hedging arrangements entered into with J.P. Morgan Securities Plc on 13 February 2020;
  - B. term loan facilities of USD\$120,000,000 and trade facilities of USD\$65,000,000 made available by Arab Banking Corporation and Industrial Commercial Bank of China in 2017 and 2019 respectively.
- 11. The Extra-Ordinary General Assembly authorised the Board, or any person so authorised by the Board to:
  - A. adopt any resolution or take any action as may be necessary to implement any and all of the resolutions mentioned above including, but not limited to apply for a needed approvals from the Ministry of Commerce and Industry ("MoCI"), Qatar Central Bank, and/or Qatar Financial Markets Authority to finalise and declare the Merger between MAR and AK, to increase the share capital of MAR, and to amend its Articles of Association and to attend before the Ministry of Justice, the MoCI and any other competent authority in the State of Qatar and submit and/or sign any necessary documents to effect such amendments;
  - B. appoint an exchange agent to facilitate the issuance of new MAR shares in accordance with the Exchange Ratio and transfer the shares of AK Group to MAR;
  - c. submit all required documents and applications to the Qatar Stock Exchange ("QSE") for the listing of the new MAR shares on the QSE; and
  - D. sign any documents, agreements and applications in relation to what is mentioned above.